



航空学报 » 2012, Vol. 33 » Issue (10) : 1791-1799 DOI:

流体力学与飞行力学

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[<<](#) [<](#) [前一篇](#) | [后一篇](#) [>](#) [>>](#)

加装格尼襟翼的自转旋翼气动特性研究

崔钊, 韩东, 李建波, 姬乐强, 朱清华

南京航空航天大学 航空宇航学院, 江苏 南京 210016

Study on Aerodynamic Characteristics of Auto-rotating Rotors with Gurney Flaps

CUI Zhao, HAN Dong, LI Jianbo, JI Leqiang, ZHU Qinghua

College of Aerospace Engineering, Nanjing University of Aeronautics and Astronautics, Nanjing 210016, China

[摘要](#)

[参考文献](#)

[相关文章](#)

Download: [PDF \(6591KB\)](#) [HTML 1KB](#) Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

摘要 为了研究格尼襟翼对自转旋翼气动特性的影响,首先建立了翼型加装格尼襟翼的二维气动特性计算模型,分析了NACA0012翼型及该翼型加装1%、2%弦长高度格尼襟翼的气动特性,理论计算结果与试验结果的对比表明了本计算模型的正确性。基于叶素理论建立了自转旋翼动力学模型,采用Pitt-Peters动态入流模型捕捉自转旋翼诱导速度沿桨盘的非均匀分布特性。最后进行了自转旋翼加装不同高度格尼襟翼的气动特性分析,结果表明:翼型加装1%弦长高度的格尼襟翼后,在20 m/s到35 m/s的来流速度下,自转旋翼的阻力平均减小可达26%;加装高度为2%弦长的格尼襟翼后,在20 m/s到35 m/s的来流速度下,自转旋翼的阻力平均减小达17%。自转旋翼的气动效率得到明显提高。

关键词: 格尼襟翼 自转旋翼 叶素理论 气动特性 升阻比

Abstract: In order to investigate the aerodynamic characteristics of auto-rotating rotors equipped with Gurney flaps, a numerical model of airfoils equipped with Gurney flaps is established. The aerodynamic characteristics of airfoil NACA0012 with Gurney flaps of the height of 1% and 2% of chord are calculated respectively. The validity of the model is also provided by the test data. The aerodynamic model of auto-rotating rotors is established based on the blade element theory, with a Pitt-Peters dynamic inflow model to capture the non-uniform induced velocity distribution on the rotor disk. The aerodynamic characteristics of auto-rotating rotors equipped with Gurney flaps with different heights are analyzed. The results show that from 20 m/s to 35 m/s forward flight velocity, the average drag reduction of auto-rotating rotors is up to 26% with the 1% chord height Gurney flap, and the average drag reduction of auto-rotating rotor is up to 17% with the 2% chord height Gurney flap. Thus, the aerodynamic efficiency of the autogiro rotor is improved significantly with Gurney flaps.

Keywords: Gurney flap auto-rotating rotor blade element theory aerodynamic characteristic lift drag ratio

Received 2011-11-02;

Fund: 国家“863”计划(2010AA7050103, 2011AA7052002); 江苏省研究生培养创新工程(CX10B_104Z)

Corresponding Authors: 李建波 Email: ljb101@nuaa.edu.cn

引用本文:

崔钊, 韩东, 李建波, 姬乐强, 朱清华. 加装格尼襟翼的自转旋翼气动特性研究[J]. 航空学报, 2012, 33(10): 1791-1799.

CUI Zhao, HAN Dong, LI Jianbo, JI Leqiang, ZHU Qinghua. Study on Aerodynamic Characteristics of Auto-rotating Rotors with Gurney Flaps[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2012, 33(10): 1791-1799.

Service

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

作者相关文章

- ▶ [崔钊](#)
- ▶ [韩东](#)
- ▶ [李建波](#)
- ▶ [姬乐强](#)
- ▶ [朱清华](#)